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MOF alm. del – svar på spørgsmål 551 fra Trine Torp (SF) 
stillet den 8. februar 2019 til ministeren for fiskeri, ligestilling 
og nordisk samarbejde. 
 
 
Spørgsmål 
I svaret på MOF alm. del - spørgsmål 255 vedr. § 7, stk. 5 i DFPO’s 
vedtægter, skriver ministeren, at en fisker blot skal henvende sig til DFPO 
med henblik på at tilkøbe sig adgang til MSC-certificeringen, hvis denne 
fisker ikke er medlem. Vil ministeren venligst oplyse, hvor længe det har 
været muligt at gøre brug af den til dels offentlig betalte MSC-certificering 
som DFPO står for, uden at være medlem af DFPO? 
 
 
Svar 
Jeg har forelagt spørgsmålet for Fiskeristyrelsen, der har oplyst følgende: 
 
”Indledningsvist bemærkes, at MSC-standarden er udviklet og 
administreret af en privat, international organisation (Marine Stewardship 
Council). Enhver fisker eller virksomhed, der lever op til betingelserne 
herfor, har således principielt mulighed for at blive certificeret efter MSC-
standarden og kan rette henvendelse til MSC herom. 
 
I Danmark er det muligt at opnå MSC-certificering gennem en række 
organisationer, herunder DFPO, hvis man lever op til betingelserne 
herfor.  
 
DFPO har over for Fiskeristyrelsen oplyst, at fiskere, der ikke er 
medlemmer af DFPO, siden juni 2018 har kunnet opnå MSC-certificering 
gennem DFPO. 
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Dette er oplyst i pressemeddelelse af 14. juni 2018 udsendt af DFPO. 
Heraf fremgår desuden, at DFPO siden 2015 har samarbejdet med 
Danmarks Pelagiske PO om MSC certificering af bl.a. sild i Nordsøen. 
Det har herigennem været muligt for fiskere, som ikke er medlem af 
Danmarks Fiskeriforening, fx bierhvervsfiskere, at få adgang til DFPO’s 
MSC-certificering.” 
 
Jeg kan henholde mig til Fiskeristyrelsens svar. 
  
 
 

Med venlig hilsen 
 
 
 

Eva Kjær Hansen 
 
 
 

 
 


